Zuera: Iglesias and Powell rewarded in Spain

You had to have strong nerves, as well as great speed, to get good results in Zuera. The two heroes of this first round of the FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 supported by Mondokart.com did not lack any. The Jamaican Alex Powell saw off the challenge of his KZ2 protagonists to claim his first victory in the category. Frenchman Jérémy Iglesias patiently built up to his success in KZ thanks to a determination and a flawless strategy. 

The weather in Zuera was easy on the participants. The sun was shining, but without excessive heat, while the wind remained moderate until the end of the event. The LeCont tyres used in both categories were up to the demands of these powerful and fast machines. 

KZ: Iglesias back on the winning track 

Senna van Walstijn (NLD-Sodi/TM Kart/LeCont) had taken the lead of the FIA Karting European Championship - KZ thanks to his victory in the Super Heat, which g pole position for the Final. Very determined, the 2020 KZ World Champion Jérémy Iglesias (FRA- CRG/TM Kart/LeCont) took advantage of a slight hesitation on the part of his rival to take the lead from the start. He gradually built a lead from the fifth lap. His advantage grew to more than 2 seconds to win again, for the CRG factory team. 

Matteo Vigano (ITA- Birel ART/TM Kart/LeCont) quickly passed Emilien Denner (FRA-Sodi/TM Kart/LeCont) in second position. He then controlled the pressure from Van Walstijn behind him to secure the second step of the podium ahead of the Dutchman who nevertheless leads the provisional ranking. Lorenzo Camplese (ITA-Tony Kart/Vortex/LeCont) and Denner completed the top five ahead of Italians Riccardo Longhi (Birel ART/TM Kart/LeCont) and Danilo Albanese (KR/IAME/LeCont). David Trefilov (Maranello /TM Kart/LeCont), who retired in the Super Heat, climbed back 17 places to 14th place.

Jérémy Iglesias took first place in the KZ category of the FIA International Karting Ranking (IKR), ahead of Matteo Vigano and Senna van Walstijn.  

Provisional FIA European Karting Championship - KZ standings after Round 1

1- Senna Van Walstijn (NLD) - 72 points

2- Jérémy Iglesias (FRA) - 70 points

3- Danilo Albanese (ITA) - 50 points

4- Matteo Vigano (ITA) - 48 points

5- Emilien Denner (FRA) - 48 points

KZ team ranking after Zuera

1- Sodikart - 120 points

2- CRG - 77 points

3- Tony Kart Racing Team - 74 points

4- KR Motorsport - 66 points

5- Birel ART Racing - 51 points

KZ2: Powell already on the top step

After two wins in the heats on Saturday, Britain's Kean Nakamura-Berta (KR/IAME/LeCont) also won the Super Heat A of the European KZ2 Championship in Zuera. It was Romanian Daniel Vasile (Birel ART/TM Kart/LeCont) who won Super Heat B and took pole position for the start of the Final alongside British driver Freddie Slater (Birel ART/TM Kart/LeCont). 

The 18-lap Final race opened with a duel between Slater and Vasile. Daniel Macia (ESP-KR/IAME/LeCont), who was entered as a wild card, saw his chances of victory on his home ground disappear from the start. The pack remained tightly bunched and the outcome uncertain until after the halfway mark. Powell had started his comeback with some very fast laps that allowed him to pass Vasile and then to take the lead from Slater on lap 12. Nakamura-Berta seemed to be able to follow the same rhythm, but it was Jorge Pescador (ESP-Kali'Kart/TM Kart/LeCont) who managed to get into the top three. Powell distanced himself from all his rivals and crossed the finish line with a considerable lead of 3.8" to celebrate his first victory in KZ2, the first success in karting for his new Prema Racing team. 

Slater managed to resist the threat of Pescador to finish second, only 8 hundredths ahead of the Spaniard. Nakamura-Berta managed the intensity of the last few laps to keep 4th place ahead of the promising Matteo Spirgel (FRA-Sodi/TM Kart/LeCont). Vasile had to settle for 6th place against Stolcermanis and Macia. The Spanish event confirmed the rise of the young talent. 2020 Junior World Champion, Slater is having his first season in KZ2 with great success. Powell and Nakamura-Berta are also pursuing a double programme in OK this year and have already been integrated into major car teams, Mercedes Junior Team for the last three years for the Jamaican, European OK runner-up in 2022, and Alpine Academy this year for the British-licensed Japanese, who was European OK Champion in 2022 and Junior World Champion in 2021. 

Despite a disappointing result in Spain, Cristian Bertuca (ITA-Birel ART/TM Kart/LeCont) remains at the top of the International Karting Ranking in KZ2 and 7th in all categories. Freddie Slater is back in second place in KZ2, while Matteo Spirgel has moved up ten places to fifth. 

Provisional FIA European Karting Championship - KZ2 standings after round 1

1- Freddie Slater (GBR) - 73 points

2- Alex Powell (JAM) - 66 points

3- Daniel Vasile (ROU) - 61 points

4- Kean Nakamura-Berta - 49 points

5- Matteo Spirgel (FRA) - 44 points

KZ2 team ranking after Zuera

1- Birel ART Racing - 134 points

2- Prema Racing - 115 points

3- CPB Sport - 73 points

4- Energy Corse - 40 points

5- Club Kalikart - 39 points

The next round of the 2023 FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 supported by Mondokart.com will take place in Italy from 7th to 9th July on the Circuito Internazionale Napoli in Sarno. 

Results and information can be found on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.
Zuera : Iglesias et Powell récompensés en Espagne

Il fallait avoir les nerfs solides, en plus d’une grande rapidité, pour obtenir de bons résultats à Zuera. Les deux héros de cette première épreuve du Championnat d’Europe FIA Karting - KZ & KZ2 soutenue par Mondokart.com n’en ont pas manqué. Le Jamaïcain Alex Powell s'est défait de ses adversaires en KZ2 pour remporter sa première victoire dans la catégorie. Le Français Jérémy Iglesias a patiemment construit son succès en KZ grâce à une détermination et une stratégie sans faille. 

Le climat de Zuera n’a pas été rude avec les participants. Le soleil était bien présent, mais sans chaleur excessive, tandis que le vent est resté somme toute modéré jusqu’à la fin de l’épreuve. Les pneumatiques LeCont qui équipent les deux catégories ont été à la hauteur des exigences de ces puissantes et rapides machines. 

KZ : Iglesias reprend le chemin de la victoire 

Senna van Walstijn (NLD-Sodi/TM Kart/LeCont) avait pris la tête du Championnat d’Europe FIA Karting - KZ grâce à sa victoire en Super Finale, synonyme de pole position pour la finale. Très déterminé, le Champion du Monde KZ 2020 Jérémy Iglesias (FRA- CRG/TM Kart/LeCont) profitait d’une légère hésitation de son rival pour s’installer à la 1re position dès le départ. Il a progressivement creusé l'écart à partir du cinquième tour. Son avance s'est accrue pour atteindre plus de 2 secondes et il a pu remporter une nouvelle victoire, pour l'équipe d'usine CRG.    

Matteo Vigano (ITA- Birel ART/TM Kart/LeCont) venait rapidement relayer Emilien Denner (FRA-Sodi/TM Kart/LeCont) en seconde position. Il contrôlait ensuite la pression de Van Walstijn derrière lui pour assurer la 2e marche du podium devant le Néerlandais qui pointe néanmoins en tête du classement provisoire. Lorenzo Camplese (ITA-Tony Kart/Vortex/LeCont) et Denner complétaient le top 5 devant les Italiens Riccardo Longhi (Birel ART/TM Kart/LeCont) et Danilo Albanese (KR/IAME/LeCont). Victime d’un abandon en Super Manche, David Trefilov (Maranello /TM Kart/LeCont) regagnait 17 places au 14e rang final.

Jérémy Iglesias inaugure en 1re position la catégorie KZ au sein du Classement International Karting de la FIA (IKR), devant Matteo Vigano et Senna van Walstijn.  

Classement provisoire du Championnat d’Europe FIA Karting - KZ après la 1re épreuve

1- Senna Van Walstijn (NLD) - 72 points

2- Jérémy Iglesias (FRA) - 70 points

3- Danilo Albanese (ITA) - 50 points

4- Matteo Vigano (ITA) - 48 points

5- Emilien Denner (FRA) - 48 points

Classement des équipes KZ après Zuera

1- Sodikart - 120 points

2- CRG - 77 points

3- Tony Kart Racing Team - 74 points

4- KR Motorsport - 66 points

5- Birel ART Racing - 51 points

KZ2 : Powell monte déjà sur la 1re marche

Après deux victoires dans les manches samedi, le Britannique Kean Nakamura-Berta (KR/IAME/LeCont) gagnait de haute lutte la Super Manche A du Championnat d’Europe KZ2 à Zuera. C’est le Roumain Daniel Vasile (Birel ART/TM Kart/LeCont) qui s’imposait lors de la Super Manche B et qui s’adjugeait la pole position pour le départ de la finale aux côtés du Britannique Freddie Slater (Birel ART/TM Kart/LeCont). 

Longue de 18 tours, la course finale s’ouvrait sur un duel entre Slater et Vasile. Engagé en wild card, Daniel Macia (ESP-KR/IAME/LeCont) voyait ses chances de victoires sur son terrain disparaître dès le départ. Le peloton restait très groupé et l’issue incertaine jusqu’après la mi-parcours. Powell avait entamé son retour en enchainant des tours très rapides qui lui valaient de revenir d’abord sur Vasile, puis de s’emparer de la 1re position au détriment de Slater dans le 12e tour. Nakamura-Berta paraissait pouvoir suivre le même rythme, mais c’est Jorge Pescador (ESP-Kali’Kart/TM Kart/LeCont) réussissait à rentrer dans le top 3. Powell distançait tous ses rivaux et franchissait la ligne d’arrivée avec une avance considérable de 3,8’’ pour saluer sa première victoire en KZ2, le premier succès en karting de sa nouvelle équipe Prema Racing. 

Slater parvenait à résister à la menace de Pescador pour terminer 2e, seulement 8 centièmes devant l’Espagnol. Nakamura-Berta gérait l’intensité des derniers tours pour conserver la 4e position devant le prometteur Matteo Spirgel (FRA-Sodi/TM Kart/LeCont). Vasile devait se contenter de la 6e place face à Stolcermanis et Macia. L’épreuve espagnole a confirmé la montée en puissance des jeunes talents. Champion du Monde Junior en 2020, Slater dispute sa première saison en KZ2 avec beaucoup de réussite. Powell et Nakamura-Berta poursuivent parallèlement un double programme en OK cette année et ont déjà été intégrés à des grandes équipes automobiles, Mercedes Junior Team depuis 3 ans pour le Jamaïcain vice-Champion d’Europe OK 2022 et Alpine Academy cette année pour le Japonais sous licence britannique, Champion d’Europe OK 2022 et Champion du Monde Junior 2021. 

Malgré un résultat décevant en Espagne, Cristian Bertuca (ITA-Birel ART/TM Kart/LeCont) reste en tête du Classement International Karting en KZ2 et 7e toutes catégories confondues. Freddie Slater revient en 2e position de la KZ2 tandis que Matteo Spirgel a progressé de 10 places en 5e position. 

Classement provisoire du Championnat d’Europe FIA Karting - KZ2 après la 1re épreuve

1- Freddie Slater (GBR) - 73 points

2- Alex Powell (JAM) - 66 points

3- Daniel Vasile (ROU) - 61 points

4- Kean Nakamura-Berta - 49 points

5- Matteo Spirgel (FRA) - 44 points

Classement des équipes KZ2 après Zuera

1- Birel ART Racing - 134 points

2- Prema Racing - 115 points

3- CPB Sport - 73 points

4- Energy Corse - 40 points

5- Club Kalikart - 39 points

La prochaine épreuve du Championnat d’Europe FIA Karting - KZ & KZ2 2023 soutenu par Mondokart.com aura lien en Italie du 7 au 9 juillet sur le Circuito Internazionale Napoli de Sarno. 

Résultats et informations sont à retrouver sur l’application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.
